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Daniel Prembäck Tjänsteman §§1-19 
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Magdalena Jukic Facklig §§1-19 

Sida 1 (32)



Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 11/2024 
 

2024-10-24 

Kajsa Malmkvist Eriksson Facklig §§1-19 
Kent Wilfordson Facklig §§1-19 
 

Justerare Lisa Carlsson, Michaela Hollis 
 

Datum för justering 2024-10-28 
 

Paragraf §§1-23 
 

Sekreterare Malin Lejonqvist 
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Allmänhetens frågestund 
På allmänhetens frågestund togs bland annat följande frågor upp: 

 De gröna sofforna som står utställda i Vällingby Centrum 
behöver ses över och renoveras. 

 En deltagare på allmänhetens frågestund påtalar att 
träfflokal Kompassen behöver en ersättare för en personal 
som gått i pension. 

 En personal på förskolan bredvid engelska parken påtalar de 
problem som förekommer i den engelska parken (droger, 
våld och så vidare) i Hässelby gård. 

  
Kvällens tema: Stockholmsenkäten - det lokala resultatet 
Preventionssamordnare Elvir Fejzic presenterar resultatet. 
  
Kvällens sammanträde har filmats och sänts. Allmänhetens 
frågestund har inte filmats och sänts.  
Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd oktober 2024 | 
Mediaflow 
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§ 1 
Mötet öppnas  

Beslut  
Lisa Carlsson öppnar dagens sammanträde. 
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§ 2 
Godkännande av dagordning  

Beslut  
Dagordning godkänns med tillägg av tre skrivelser. En skrivelse om 
skydd av barn och en skrivelse angående Guldets parklekshus i 
Grimsta från Moderaterna samt en skrivelse om särskilt förordnade 
vårdnadshavare från Sverigedemokraterna. Skrivelserna tas upp 
under punkt 19, övriga frågor.  
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§ 3 
Utseende av justerare och tid för justering  

Beslut  
Lisa Carlsson och Michaela Hollis kommer att justera 
protokollet 28 oktober 2024 kl 12.00. 
 
 
  

Sida 6 (32)



Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 11/2024 
 

2024-10-24 

§ 4 
Månadsrapport september 2024  
HV 2024/25 
 

Beslut  
Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd beslutar att godkänna 
månadsuppföljning september 2024. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Förvaltningen prognostiserar ett underskott om 4,1 mnkr (miljoner 
kronor) före och en budget i balans efter resultatöverföringar. Ett 
uttag ur fonder beräknas till 4,1 mnkr. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Lisa Carlsson (S) föreslår att nämnden ska besluta i 
enlighet med förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 HV 2024/25-1 Månadsrapport september 2024 
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§ 5 
Avsägelse och fyllnadsval till Bromma och Hässelby-
Vällingby stadsdelsnämnders gemensamma råd för 
funktionshindersfrågor  
HV 2024/620 
 

Beslut  
1. Hässelby- Vällingby stadsdelsnämnd godkänner Torbjörn Dackes 
avsägelse från uppdraget som ledamot i Bromma stadsdelsnämnds 
och Hässelby- Vällingby stadsdelsnämnds gemensamma råd för 
funktionshinderfrågor. 
 
2. Hässelby- Vällingby stadsdelsnämnd utser Leonore Nyström från 
Astma- och Allergiföreningen i Stockholm, som ledamot i Bromma 
stadsdelsnämnds och Hässelby- Vällingby stadsdelsnämnds 
gemensamma råd för funktionshinderfrågor för återstoden av 
innevarande mandatperiod. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Funktionsrätt Stockholms stad samordnar nomineringarna till 
stadsdelsnämndernas, facknämndernas och bolagsstyrelsemas råd 
för funktionshinderfrågor i samverkan med 
funktionshinderföreningar inom och utanför Funktionsrätt 
Stockholms stad. I Bromma stadsdelsnämnds och Hässelby- 
Vällingby stadsdelsnämnds gemensamma råd för 
funktionshinderfrågor finns en vakant plats då Torbjörn Dacke, 
FUB Stockholm, har avsagt sig sin plats i rådet. Funktionsrätt 
Stockholm stad har den 9 september 2024 inkommit med en 
fyllnadsnominering för den vakanta platsen. Funktionsrätt 
Stockholms stad nominerar Leonore Nyström från Astma- och 
Allergiföreningen i Stockholm. 
  
Bromma och Hässelby- Vällingby stadsdelsnämnd har ett 
gemensamt råd för funktionshinderfrågor. Bromma 
stadsdelsförvaltning kommer att föreslå Bromma stadsdelsnämnd 
att fatta motsvarande beslut. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Lisa Carlsson (S) föreslår att nämnden ska besluta i 
enlighet med förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 HV 2024/620-3 Avsägelse och fyllnadsval till Bromma och 
Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnds funktionshindersråd 
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 HV 2024/620-2 Nominering från Funktionsrätt Stockholm 
till Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd 
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§ 6 
Revidering av rutin för medborgarförslag samt rutin för 
synpunkter och klagomål  
HV 2024/631 
 

Beslut  
Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
revidering av befintliga rutiner för medborgarförslag och 
synpunkter och klagomål. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Stadsdelsnämndens befintliga rutin för synpunkter och klagomål är 
från 2017 och befintlig rutin för medborgarförslag är från 2022. Det 
finns behov av att revidera de befintliga rutinerna. Genom 
föreslagna revideringar förtydligas bland annat ansvar och roller 
samt arbetssätt. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Lisa Carlsson (S) föreslår att nämnden ska besluta i 
enlighet med förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 HV 2024/631-6 Revidering av befintliga rutiner 
(medborgarförslag och synpunkter och klagomål)  

 HV 2024/631-5 Bilaga 1: Ny Rutin för medborgarförslag 
 HV 2024/631-2 Bilaga 2: Rutin synpunkter och klagomål 
 HV 2024/631-3 Bilaga 3: Rutin för medborgarförslag i 

Hässelby-Vällingby 2022-03-31 
 HV 2024/631-4 Bilaga 4: Rutiner för synpunkter och 

klagomål, 2017-11-06 
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Medborgarförslag 
 

§ 7 
Svar på medborgarförslag om utegym vid parkleken 
Ådalen, Råcksta  
HV 2024/583 
 

Beslut  
Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på medborgarförslaget. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Ett medborgarförslag har inkommit med önskemål om ett utegym i 
parken Ådalen i Råcksta. I förslaget framhålls att ett utegym i 
Råcksta vore en viktig insats för en hälsosam livsstil för 
lokalbefolkningen. 
 
Förvaltningen delar uppfattningen om att det är viktigt att främja en 
aktiv och hälsosam livsstil i våra offentliga grönområden. Med 
hänsyn till att det pågår ett projekt i Ådalen och att det finns tre 
utegym inom promenadavstånd från föreslagen plats bedömer 
förvaltningen inte att det är aktuellt med ett utegym i Ådalen i 
dagsläget. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Lisa Carlsson (S) föreslår att nämnden ska besluta i 
enlighet med förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 HV 2024/583-4 Svar medborgarförslag utegym Ådalen  
 HV 2024/583-1 Medborgarförslag Utegym parkleken Ådalen 

Råcksta 
 HV 2024/583-5 Medborgarförslag Utegym parkleken Ådalen 

Råcksta Bortredigerad 
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§ 8 
Svar på medborgarförslag om att utöka förskolan 
Västergöks gård  
HV 2024/605 
 

Beslut  
Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på medborgarförslaget. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Ett medborgarförslag har inkommit med önskemål om att utöka den 
kommunala förskolan Västergöks gård. I medborgarförslaget 
framhålls att gården är till stor glädje för barnen på förskolan och att 
den används så flitigt att stora delar av gräsytorna slits ner till 
jorden när hösten närmar sig. 
 
 
 
Förskolan Västergöks gård uppfyller Boverkets uppsatta 
storleksrekommendationer om 40 kvadratmeter per barn. 
Rekommendationerna om att gården minst ska omfatta 3000 
kvadratmeter uppfylls inte. Ansvarig rektor på förskolan Västergök 
anser att förskolans gård, sett till det ringa barnantalet, uppfyller 
behovet. Rutin finns även att besöka andra platser, såsom 
närliggande grönområden och parker, för utevistelse tillsammans 
med barnen. 
 
 
 
Grönytorna som omger förskolan är planlagd naturmark. För att 
göra en ändring av fastigheten/gården krävs en ändring av 
detaljplanen. Ändringar av detaljplaner är långa processer. 
Förvaltningen gör bedömningen att gården tillsammans med de 
planerade områdesbesöken uppfyller barnens behov av utomhuslek. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Lisa Carlsson (S) föreslår att nämnden ska besluta i 
enlighet med förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 HV 2024/605-4 Svar medborgarförslag utöka Västergöks 
gård 

 HV 2024/605-1 Medborgarförslag - Förskolan Västergök  
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 HV 2024/605-5 Medborgarförslag Förskolan Västergök- 
Bortredigerad  
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§ 9 
Uppföljning av medborgarförslag  
HV 2024/619 
 

Beslut  
Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd tar del av redovisningen och 
lägger den till handlingarna 
 

Sammanfattning av ärendet  
Enligt rutin beslutad av stadsdelsnämnden 31 mars 2022 ska 
samtliga medborgarförslag som inkommer besvaras av 
stadsdelsnämnden. Det gäller både medborgarförslag där 
stadsdelsnämnden har rådighet i frågan och förslag där 
stadsdelsnämnden inte har, helt eller delvis, rådighet i frågan. 
Medborgarförslag som rör en annan aktör expedieras till den 
aktören för kännedom. Medborgarförslag som expedieras till annan 
aktör ska följas upp. Fråga skickas till aktören hur medborgar-
förslaget har hanterats hos dem. Frågan skickas cirka två månader 
efter att aktören fått medborgarförslaget. Svaren från de externa 
aktörerna sammanställs och redovisas till stadsdelsnämnden. 
 
 
 
Om inget svar inkommer skickar förvaltningen två påminnelser. 
Om inget svar inkommer avslutar förvaltningen ärendet. Om svar 
inkommer efter att förvaltningen avslutat ärendet kan ärendet 
öppnas upp på nytt. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Lisa Carlsson (S) föreslår att nämnden ska besluta 
enligt förvaltningens förslag. 
 
Ledamot Pär Gustavsson (SD) lämnar ett eget förslag till beslut och 
föreslår att nämnden ska ställa sig bakom det. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden Lisa Carlsson (S) ställer förslagen mot varandra och 
konstaterar att nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till 
beslut. 
  
Reservation 
Ledamot Pär Gustavsson (SD) reserverar sig mot beslutet enligt 
nedan: 
  
"Förslag till beslut 
1. Att avslå förvaltningens beslut att avsluta HV 2023/697 och HV 
2023/722 
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2. Att därutöver anföra följande: 
 
Det är oacceptabelt att andra förvaltningar inte besvarar 
medborgarförslag från stadsdelen. Detta är definitivt inget skäl att 
avsluta ärendena. Ärende HV 2023/697, "Medborgarförslag om 
offentlig toalett i Hässelby Strand", har inte besvarats av 
Trafikkontoret trots två påminnelser. Ärende HV 2023/722, 
"Medborgarförslag om kallbadhus och bastu", har inte besvarats av 
Exploateringskontoret eller Fastighetskontoret, trots upprepade 
påminnelser. Denna nonchalans mot förslagsställarna är respektlös 
och borde leda till tydliga påpekanden och skärpt uppföljning från 
den styrande majoriteten i staden. Att svara på medborgarförslag 
borde vara en prioriterad uppgift för tjänstemännen i Stockholms 
stad. Att detta inte sker indikerar ett bristande ledarskap från 
vänstermajoriteten." 
  
Särskilda uttalanden 
Första vice ordförande Michaela Hollis (KD), ledamot Aras Amin 
med fler (M), ledamot Fatima Nur (L) och ledamot Linn Bessner 
(C) lämnar följande särskilda uttalande: 
  
"Uppföljningen av medborgarförslag är viktig för att säkra dialogen 
mellan stadsdelsnämnden och stadsdelens invånare. Vi ser positivt 
på initiativet och uppmuntrar fler nämnder att ta efter Hässelby-
Vällingbys exempel. Den medborgare som inkommer med ett 
förslag ska få återkoppling. Det finns många exempel på när 
stadsdelsnämnden har hörsammat inlämnat förslag." 
  
 
Handlingar i ärendet 

 HV 2024/619-1 Uppföljning av medborgarförslag 
 HV 2024/619-2 Bilaga 1 Medborgarförslag HV 2023 697 
 HV 2024/619-3 Bilaga 2 Medborgarförslag HV 2023 722 
 HV 2024/619-4 Bilaga 3 Medborgarförslag HV 2023 894 
 HV 2024/619-5 Bilaga 4 Medborgarförslag HV 2024 311 
 HV 2024/619-6 Bilaga 5 Medborgarförslag HV 2024 474 
 HV 2024/619-7 Bilaga 6 medborgarförslag HV 2024 482 
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Remisser 
 

§ 10 
Planärende på samråd Friherregatan Grimsta 1:2  
HV 2024/624 
 

Beslut  
Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som yttrande på planförslaget. 
  
Hässelby- Vällingby stadsdelsnämnd (stadsdelsnämnden) anser att 
det är betydelsefullt att det byggs lägenheter åt seniorerna i 
stadsdelen. 
  
Om stadsdelsnämndens synpunkter inte tas i beaktande önskar 
stadsdelsnämnden att stadsbyggnadsnämnden återremitterar 
ärendet. 
  
Detta för att säkerställa en långsiktig och hållbar utveckling för 
stadsdelens innevånare. 
  
Det bör särskilt betonas barns rätt till lek, rekreation och trygga, 
gröna ytor. 
  
Melonparken inklusive de områden som används som pulkabacke 
har en viktig social funktion och bör skyddas mot exploatering. 
  
Det är avgörande att planförslaget i så lite omfattning som möjligt 
inkräktar på kvarvarande gröna stråk och rekreationsområden vilka 
utgö ren stor del av områdets kulturhistoriska värde. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Detaljplan för del av fastigheten Grimsta 1:2, invid Friherregatan, i 
stadsdelen Hässelby gård, S-Dp 2017-06933, har skickats till 
Hässelby-Vällingby stadsdelsförvaltning på plansamråd. 
Stadsdelsförvaltningen anser sammanfattningsvis att planförslagets 
skala ska reduceras för att skapa en sammanhängande helhet. 
Förbättra ljusförhållanden och parkeringsförhållanden samt att ge 
någon form av grön kompensation i syfte att väga upp för de 
upplevelsevärden och gröna värden som går förlorade. 
Stadsdelsförvaltningen anser även att parkeringsutredningarna 
behöver utvecklas. 
 
Förslag till beslut 
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Ordföranden Lisa Carlsson (S) föreslår att nämnden ska besluta 
enligt förvaltningens förslag med tillägg av förslag till beslut från 
ordförande Lisa Carlsson med fler (S), andra vice ordförande Özlem 
Körhan (V), ledamot Livija Ginters (MP), första vice ordförande 
Michaela Hollis (KD), ledamot Aras Amin med fler (M), ledamot 
Fatima Nur (L) och ledamot Linn Bessner (C) 
  
Ledamot Pär Gustavsson (SD) lämnar ett eget förslag till beslut och 
föreslår att nämnden ska ställa sig bakom det. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden Lisa Carlsson (S) ställer förslagen mot varandra och 
konstaterar att nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till 
beslut med tillägg av förslag till beslut från ordförande Lisa 
Carlsson med fler (S), andra vice ordförande Özlem Körhan (V), 
ledamot Livija Ginters (MP), första vice ordförande Michaela 
Hollis (KD), ledamot Aras Amin med fler (M), ledamot Fatima Nur 
(L) och ledamot Linn Bessner (C). 
  
  
Reservation 
Ledamot Pär Gustavsson (SD) reserverar sig mot beslutet enligt 
nedan: 
  
"Förslag till beslut 
1. Att avslå förvaltningens förslag till beslut. 
2. Att i stället meddela att statdelsnämnden helt motsätter sig 
byggande på platsen. 
3. Därutöver anföra följande: 
  
 
Melonparken är en central och omtyckt grön oas för invånarna i 
Hässelby, och den har en avgörande betydelse för att skapa en 
trivsam och hälsosam utemiljö i stadsdelen. Det är därför av största 
vikt att parken skyddas från att skadas av byggprojekt, såsom det 
föreslagna vid Friherregatan Grimsta 1:2. Parkens långsmala form 
gör att bebyggelse på den aktuella platsen skulle dela den i två delar 
och därmed förstöra dess sammanhållna karaktär. Melonparken är 
en vacker och välbesökt plats, frekvent använd av människor i alla 
åldrar, och det aktuella förslaget hotar inte bara parkens helhet och 
funktion utan även invånarnas trivsel." 
  
Särskilda uttalanden 
  
Ledamot Linn Bessner (C) lämnar följande särskilda uttalande: 
  
"Vi anser att det är betydelsefullt att vi bygger lägenheter åt våra 
seniorer i stadsdelen. Samtidigt är det av yttersta vikt att aspekter så 
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som miljö, parkvärden, boendesituation, trygghet 
kommunikationsmöjligheter med mera optimeras. 
 
Västerort ska fortsatt vara en grön stadsdel där samtliga invånare 
ska trivas, det ska fortsatt finnas parker att nyttja för rekreation och 
en aktiv fritid för både barn och vuxna. Vidare är det viktigt att 
alltid ha i beaktande att goda kommunikationsmöjligheter ska finnas 
samt att varje område ska stå väl rustade inför värmeböljor, skyfall 
och andra väderbetonade risker." 
 
Handlingar i ärendet 

 HV 2024/624-4 Samrådsyttrande över detaljplan för del av 
fastigheten Grimsta 1:2, invid Friherregatan, i stadsdelen 
Hässelby gård 

 HV 2024/624-2 Plankarta - Samråd - Friherregatan, del av 
Grimsta 1:2  

 HV 2024/624-3 Planbeskrivning - Samråd - Friherregatan, 
del av Grimsta 1:2  
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§ 11 
Yttrande över ansökan om nätkoncession för 400 kV-
ledning från Överby till Beckomberga  
Remissvar Dnr KS 2024/1061 
HV 2024/664 
 

Beslut  
1. Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd godkänner 

förvaltningens tjänsteutlåtande som yttrande över 
planförslaget. 

2. Hässelby Vällingby stadsdelsnämnd förklarar ärendet 
omedelbart justerat. 

 

Sammanfattning av ärendet  
Svenska kraftnät har ansökt hos Energimarknadsinspektionen om 
tillstånd att bygga och använda en kraftledning (nätkoncession för 
linje) mellan Överby i Sollentuna till Beckomberga i Stockholm. 
Ansökan har skickats på remiss av kommunstyrelsen till Hässelby-
Vällingby stadsdelsförvaltning för yttrande och ska besvaras senast 
24 oktober 2024. 
 
Stadsdelsförvaltningen vill betona vikten av att alla möjliga åtgärder 
vidtas för att minimera störningar under utbyggnadsfas. 
Förvaltningen önskar även att så få träd som möjligt som tas bort 
och att de träd som behöver tas ned ersätts. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Lisa Carlsson (S) föreslår att nämnden ska besluta i 
enlighet med förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
  
Anteckning 
Ledamot Pär Gustavsson (SD) vill ha antecknat till protokollet att 
ärendet publicerades sent. 
 
Handlingar i ärendet 

 HV 2024/664-4 Yttrande remiss nätkoncession 
 HV 2024/664-6 Miljökonsekvensbedömning-overby-

beckomberga 
 HV 2024/664-5 Koncessionsansokan-overby-beckomberga 
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Anmälningar och rapporter 
 

§ 12 
Ärendelista för Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd  
Under tidsperioden 31 augusti till 30 september 2024 
HV 2023/941 
 

Beslut  
Ärendelista för Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd under 
tidsperioden 31 augusti till 30 september 2024 anmäls till Hässelby-
Vällingby stadsdelsnämnd. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Ärendelista för Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd under 
tidsperioden 31 augusti till 30 september 2024 anmäls till Hässelby-
Vällingby stadsdelsnämnd. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Lisa Carlsson (S) föreslår att nämnden ska besluta i 
enlighet med förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 HV 2023/941-29 Ärendelista för Hässelby-Vällingby 
stadsdelsnämnd 

 HV 2023/941-27 Ärendelista 240831 till 240930  
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§ 13 
Tjänstemannabeslut fattade på delegation  
Under tidsperioden 30 augusti till 27 september 2024 
HV 2023/942 
 

Beslut  
Tjänstemannabeslut fattade på delegation under tidsperioden 30 
augusti till 27 september 2024 anmäls till Hässelby-Vällingby 
stadsdelsnämnd. 

  
 

Sammanfattning av ärendet  
Tjänstemannabeslut fattade på delegation under tidsperioden 30 
augusti till 27 september 2024 anmäls till Hässelby-Vällingby 
stadsdelsnämnd. 

  
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Lisa Carlsson (S) föreslår att nämnden ska besluta i 
enlighet med förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 HV 2023/942-17 Anmälan av tjänstemannabeslut fattade på 
delegation 
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§ 14 
Protokoll från Bromma och Hässelby-Vällingby 
stadsdelsnämnds gemensamma råd för 
funktionshindersfrågor  
17 september 2024 
HV 2023/953 
 

Beslut  
Protokoll från Bromma och Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnds 
gemensamma råd för funktionshindersfrågor 17 september 2024 
anmäls till Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd. 
  
 

Sammanfattning av ärendet  
Protokoll från Bromma och Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnds 
gemensamma råd för funktionshindersfrågor 17 september 2024 
anmäls till Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Lisa Carlsson (S) föreslår att nämnden ska besluta i 
enlighet med förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 HV 2023/953-16 Protokoll från Bromma och Hässelby-
Vällingby stadsdelsnämnds gemensamma råd för 
funktionshindersfrågor 

 HV 2023/953-17 Protokoll råd för funktionshinderfrågor 
2024-09-17  

 HV 2023/953-18 Bilaga 1 rätten till arbete och försörjning 
presentation 240917 - Rådet för funktionshindersfrågor  

 HV 2023/953-19 Bilaga 2 ny socialtjänstlag och god och 
nära vård Rådet för funktionsnedsättng 240917 

 HV 2023/953-20 Bilaga 3 Bromma utdrag till 
funktionshinderråd utkast tertialrapport 2 2024  

 HV 2023/953-21 Bilaga 4 Hässelby-Vällingby Utdrag till 
funktionshinderråd utkast tertialrapport 2 2024  

 
 
  

Sida 22 (32)



Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 11/2024 
 

2024-10-24 

§ 15 
Protokoll från Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnds 
pensionärsråd  
14 oktober 2024 
HV 2023/952 
 

Beslut  
Protokoll från Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnds pensionärsråd 
14 oktober 2024 anmäls till Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd. 
  
  
 

Sammanfattning av ärendet  
Protokoll från Hässelby- Vällingby stadsdelsnämnds pensionärsråd 
14 oktober 2024. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Lisa Carlsson (S) föreslår att nämnden ska besluta i 
enlighet med förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 HV 2023/952-72 Protokoll från Hässelby-Vällingby 
stadsdelsnämnds pensionärsråd 

 HV 2023/952-73 Protokoll 2024-10-14  
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§ 16 
Svar på skrivelse om öppna drogscener i Hässelby-
Vällingby  
HV 2024/338 
 

Beslut  
Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
svar.  
  
 

Sammanfattning av ärendet  
En skrivelse om öppna drogscener i Hässelby-Vällingby och dess 
påverkan på förskolan har inkommit från Kristdemokraterna, 
Moderaterna, Liberalerna och Centerpartiet. 
 
  
 
”Det finns ingenting som är mer prioriterat än att få stopp på våldet, 
där barn allt oftare är både brottslingar och brottsoffer. I Stockholm 
är situationen särskilt allvarlig med 116 skjutningar varav 26 
avlidna förra året. Gängkriminalitet och drogförsäljning går hand i 
hand och här har vi vuxna ett extra stort ansvar att skydda barnen. I 
Stockholm finns över 30 öppna drogscener, varav en del kan även 
vara i närheten av minst en förskola.” 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Lisa Carlsson (S) föreslår att nämnden ska besluta i 
enlighet med förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
  
Särskilda uttalanden 
Första vice ordförande Michaela Hollis (KD), ledamot Aras Amin 
med fler (M), ledamot Fatima Nur (L) och ledamot Linn Bessner 
(C) lämnar följande särskilda uttalande: 
  
"Vi tackar för förvaltningens svar på vår skrivelse och kan inte 
annat än beklaga att stadsdelen har öppna drogscener då att dessa 
tveklöst har en negativ inverkan på stadsdelens invånare och i 
synnerhet på barnen. Även om det är fullt nödvändigt att 
förvaltningen har en rutin för narkotikafynd på förskola/parklek är 
det alltjämt sorgligt att en sådan rutin ska behöva finnas. I 
förvaltningens svar står det att läsa att flera av stadsdelens förskolor 
har tvingats inrymma barnen på grund av hotfulla situationer. På 
förskolan Gröna katten har man vid 10–20 tillfällen valt att gå in på 
grund av att det blivit för stökigt i Engelska parken i Hässelby gård. 
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Engelska parken nämns åtskilliga gånger i de återkommande 
lägesbeskrivningarna från förvaltningen. Det handlar om stökiga 
och påverkade personer som vistas i parken. Vid flera tillfällen har 
polis tillkallats. Förvaltningen skriver i sitt utlåtande att man har 
kontakt med lokal polis, fastighetsägare och andra förvaltningar i 
arbetet mot öppnade drogscener, vilket är bra. Vi hoppas att de 
samlade initiativ som görs för att minska de öppna drogscenerana 
ger märkbara resultat." 
  
 
Handlingar i ärendet 

 HV 2024/338-1 Svar på skrivelse angående öppna 
drogscener och dess påverkan på förskolan.?  

 HV 2024/338-2 Skrivelse om öppna drogscener i Hässelby-
Vällingby (KD) (M) (L) (C)  
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§ 17 
Svar på skrivelse från Sverigedemokraterna med frågor 
om resepolicy och tjänsteresor  
HV 2024/593 
 

Beslut  
Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens svar 
på skrivelsen och lägger det till handlingarna. 
  
 

Sammanfattning av ärendet  
Den 29 augusti 2024 lämnade Sverigedemokraterna ett antal frågor 
gällande förvaltningens resepolicy och tjänsteresor som 
förvaltningen besvarat i detta tjänsteutlåtande. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Lisa Carlsson (S) föreslår att nämnden ska besluta i 
enlighet med förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 HV 2024/593-1 Svar på skrivelse om resepolicy 
 HV 2024/593-2 Skrivelse om resepolicy och tjänsteresor 

(SD)  
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§ 18 
Förvaltingschefens information  

Sammanfattning av ärendet  
Gunilla Ekstrand lämnar följande information: 

 I måndags hade förvaltningen en gemensam förmiddag 
tillsammans med polisen och skolan kring temat Unga i 
riskzon för destruktivt beteende. Förmidagen bestod av 
föreläsningar av både Carin Götblad och vår kommunpolis 
Sophie Seton samt en tankeväckande teaterföreställning av 
Tage Granit. 

 I tisdags var det återigen dags för en trygghetsdialog med 
efterföljande trygghetsvandring, denna gång i Vällingby. 
Det var mycket uppskattat av dem som deltog. Nästa 
möte/vandring blir 26 november. Denna gång i 
Smedshagen/Åkermyntan. 

 Vi har ett digert höstslovsprogram med aktiviteter på både 
fritidsgårdar och parklekar. I år har vi även en friidrottsdag 
tillsammans med Hässelby Friidrott, det vänder sig till barn 
från 9 år och man kan prova på friidrottsgrenar, hinderbana 
samt delta i Lilla Hässelbyloppet. 

 En delegation från Frankrike besökte avdelningen Blågull på 
förskolan Kaprifolen i Hässelby förra veckan för att 
inspireras av arbetet med inkludering av barn med flera 
funktionsnedsättningar. Delegationen fick en presentation av 
verksamheten och en rundvisning i lokalerna. De var 
imponerade eftersom den här typen av förskoleverksamhet 
inte finns i Frankrike. 

 Cirka 120 personer inklusive ledning inom hemtjänsten i 
Hässelby och Vällingby egen regi har genomfört 
Silviautbildningen under våren och början av hösten. Det är 
en tre dagars utbildning och därefter ett test/prov för att få 
diplomet.  Utbildningen har medfört- och medför ökad 
kvalitet i hemtjänstinsatserna då medarbetarna har större 
förståelse för personer med demenssjukdomar och kognitiv 
svikt. Utbildningen har gett medarbetare verktyg i hur man 
möter äldre som inte vill ta emot hjälp och hur man på ett 
bättre sätt kan motivera den äldre. Medarbetarna kommer att 
få sitt diplom under en ceremoni nu på fredag 
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§ 19 
Övriga frågor  

Beslut  
En skrivelse om skydd av barn från Moderaterna, en skrivelse 
angående Guldets parklekshus i Grimsta från Moderaterna och en 
skrivelse om särskilt förordnade vårdnadshavare från 
Sverigedemokraterna tas emot. Skrivelserna lämnas till 
förvaltningen för beredning och besvarande.  
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Den slutna delen av sammanträdet 
 

§ 20 
Borttagen på grund av sekretess  
protokoll 27-29 för år 2024 
HV 2024/38 
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§ 21 
Borttagen på grund av sekretess  
HV 2024/641 
 
 
Handlingar i ärendet 

 HV 2024/641-1 överflyttning av vårdnad till särskilt 
förordnad vårdnadshavare enligt 6 kap 8 § föräldrabalken 
(FB) 
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§ 22 
Borttagen på grund av sekretess  
HV 2024/642 
 
 
Handlingar i ärendet 

 HV 2024/642-1 Överflyttning av vårdnad till särskilt 
förordnad vårdnadshavare enligt 6 kap 8 § föräldrabalken 
(FB) 
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§ 23 
Borttagen på grund av sekretess  
HV 2024/643 
 
 
Handlingar i ärendet 

 HV 2024/643-2 Begränsningar i umgänget enligt 14 § LVU 
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